
1 
 

PROTOKÓŁ 
z XLI Sesji Rady Gminy Kołbaskowo 

w dniu 23 września 2022 r. 
 
Obrady XLI sesji Rady Gminy Kołbaskowo kadencji 2018 – 2023 odbyły się 23 września 2022 r. w sali 
widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Przecławiu. Sesję o godz. 14.00. 
otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Trzebińska. 
Zgodnie z listą obecności w obradach XLI Sesji Rady Gminy Kołbaskowo uczestniczyli radni: Barbara 
Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Monika Jacyna, Mateusz Jakubowski, Tomasz Kufel, Izabela Lis,  
Krzysztof Przewoźniak, Czesława Ratajczyk, Małgorzata Rychel, Anna Sypniewska, Zbigniew Szczuplak, 
Iwona Szuszkiewicz, Dorota Trzebińska, Roman Woźniak.  

W obradach uczestniczyli również: 
1. Małgorzata Schwarz – Wójt Gminy Kołbaskowo 
2. Janusz Kwidziński – Sekretarz Gminy Kołbaskowo 
3. Izabella Tyszka – Skarbnik Gminy Kołbaskowo 
4. Jerzy Adamiec – Radca prawny 
5. Izabella Wesołowska-Kośmider – Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie 

 
oraz sołtysi i mieszkańcy Gminy Kołbaskowo 

Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Porządek dzienny: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XL sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Informacja z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 2021 rok. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kołbaskowo. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
na terenie Gminy Kołbaskowo i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia innych dróg publicznych, wolę przyszłego 
zaliczenia przedmiotowych dróg do kategorii dróg gminnych i upoważnienia Wójta do 
podpisania porozumienia z GDDKiA Oddział Szczecin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 102/2, obręb Kołbaskowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 153/2, obręb Kołbaskowo. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/115/2011 Rady Gminy Kołbaskowo w sprawie 
ustanowienia Nagrody Wójta Gminy Kołbaskowo za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 
prowadzonym przez Gminę Kołbaskowo Publicznym Żłobku Gminnym w Przecławiu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wniosków i zaleceń pokontrolnych Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Kołbaskowo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy 
Kołbaskowo w I półroczu 2022 roku. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad obciążania 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Kołbaskowo służebnościami gruntowymi i 
przesyłu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 
Gminy. 

18. Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za II kwartał 2022 r. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zakończenie obrad. 

 
Punkt 1: 
Otwarcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Dorota Trzebińska powitała wszystkich zebranych na sali widowiskowej 
Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w Przecławiu. Przewodnicząca przeprosiła wszystkich 
zebranych na sali oraz wszystkie osoby śledzące przebieg sesji w mediach za opóźnienie spowodowane 
długimi obradami na posiedzeniach Stałych Komisji Rady Gminy Kołbaskowo. 
 
Punkt 2: 
Stwierdzenie kworum. 
Przewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. Radny Grzegorz Małowiecki nieobecny. 
Punkt 3: 
Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XL sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
Nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń do protokołu z XL sesji Rady Gminy Kołbaskowo.  
 
Punkt 4: 
Zatwierdzenie porządku dziennego. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Bożena Grzybowska złożyła wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad punktu 14. dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia wniosków i zaleceń pokontrolnych 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kołbaskowo. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Monika Jacyna zgłosiła wniosek o rozszerzenie 
porządku sesji o projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie wydania opinii 
prawnej. 
Wyniki głosowania: 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2022 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru zabytków. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
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ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2022 r. oraz zmiany uchwały Nr 
XXXV/432/2021 Rady Gminy Kołbaskowo z dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Kołbaskowo na 2022 rok. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
 
Porządek dzienny XXXIX sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XL sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Informacja z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 2021 rok. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołbaskowo. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Kołbaskowo i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia innych dróg publicznych, wolę 
przyszłego zaliczenia przedmiotowych dróg do kategorii dróg gminnych i upoważnienia 
Wójta do podpisania porozumienia z GDDKiA Oddział Szczecin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 102/2, obręb Kołbaskowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 153/2, obręb Kołbaskowo. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/115/2011 Rady Gminy Kołbaskowo w 
sprawie ustanowienia Nagrody Wójta Gminy Kołbaskowo za osiągnięcia w dziedzinie 
twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 
dziecka w prowadzonym przez Gminę Kołbaskowo Publicznym Żłobku Gminnym w 
Przecławiu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy 
Kołbaskowo w I półroczu 2022 roku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad 
obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Kołbaskowo służebnościami 
gruntowymi i przesyłu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 
Gminy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie wydania opinii prawnej. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2022 r. oraz zmiany 
uchwały Nr XXXV/432/2021 Rady Gminy Kołbaskowo z dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Kołbaskowo na 2022 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2022 r. na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru 
zabytków. 

20. Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za II kwartał 2022 r. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie obrad. 

 
Punkt 5: 
Informacja z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 2021 rok. 
Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie Pani Izabella Wesołowska-Kośmider 
przedstawiła informacje z działalności zakładu. 
Dyrektor ZWiK poinformowała, że ubiegły rok był bardzo dobry, trudy zaczynają się w tym roku. W 
ubiegłym roku udało się zatwierdzić taryfy, przede wszystkim za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, na 
okres trzech lat. Niestety cena wnioskowana wystarczyła na rok pierwszy z uwagi na bardzo 
nieprzewidywalną sytuację ekonomiczną. Dyrektor podkreśliła, że wodociągi to medium niezbędne do 
życia i nie zdajemy sobie bardzo często sprawy jak ważna jest ta woda w kranie, dopóki ona leci. Ale jak 
tylko jest awaria to telefony się urywają i wtedy dopiero jest ta refleksja, że wodociągi pracują 24 godziny 
na dobę, żeby wodę mieszkańcom dostarczyć i 24 godziny na dobę pracownicy są w czuwaniu.  Jest 
oczywiście jeszcze druga część działalności ZWIK-u, ta trudniejsza, bo wodę, którą mieszkańcy zużyją 
trzeba odebrać. Nie ma bowiem nic gorszego jak zapchana rura, ale pracownicy ZWiK-u radzą sobie z 
tymi problemami. Zestawienie na ostatniej stronie sprawozdania wskazuje jaka kwota została 
przeznaczona na inwestycje z rocznych przychodów a ile radni przeznaczają na inwestycje i 
infrastrukturę wodno-kanalizacyjną. Warto dodać, że przez pięć lat cena wody i ścieków była zamrożona. 
Był to okres od 2016 roku do 2021 roku. Cenę ustala regulator na wniosek Zakładu. Ta cena jest 
weryfikowana pod kątem ponoszenia kosztów i przyszłych przychodów oraz oczywiście zasadności 
przyszłej podwyżki. W ubiegłym roku została ona zatwierdzona na okres trzech lat w wysokości niewiele 
ponad 10% ale w rozłożeniu na trzy lata. W związku z tym, że wcześniej nie było ponad pięć lat podwyżki 
to w pierwszym roku udało się podwyższyć cenę o 6%. W porównaniu do tego z czym dzisiaj się 
mierzymy są to drobiazgi. Niemniej jednak w czerwcu bieżącego roku ZWiK musiał wystąpić, zgodnie z 
możliwością, którą daje ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i ścieki z wnioskiem o skrócenie 
taryfy do regulatora. Podyktowane to było drastycznymi zmianami udokumentowanymi ekonomicznie. 
Ale nie dzieje się to w taki sposób, że skracamy taryfę na rok tylko znowu musimy ją zaprojektować na 
kolejne trzy lata. Dyrektor Izabella Wesołowska-Kośmider stwierdziła, że w dzisiejszych czasach jest to 
niewykonalne. Cudem udało się te trzy lata skalkulować w ubiegłym roku. Regulator broni kieszeni 
konsumentów i bardzo wiele wniosków nie uzyskało akceptacji. Natomiast firma opiera się na kalkulacji 
kosztów. Za darmo można mieć wodę wyciągając ją ręcznie ze studni albo nabierając bezpośrednio z 
rzeki Odry. Jeśli jednak chcemy mieć w domu wodę z wodociągów to musi to kosztować, bo kosztuje 
odwiert studni, kosztuje wybudowanie wodociągu i kosztuje utrzymanie całej infrastruktury, floty i 
przede wszystkim energia elektryczna. Wszyscy wiemy jak na dzień dzisiejszy ceny energii elektrycznej 
wyglądają. W porównaniu do przetargów i do tego co dziś słyszymy w radiu i telewizji to cena, którą 
ZWIK uzyskał w otwartym przetargu ofertowym na dostawę energii elektrycznej wraz z dystrybucją od 
pierwszego czerwca tego roku na okres dwóch lat to jest 1.260 złotych w zależności od taryfy za 
megawatogodzinę. Cena wzrosła o 120%. Przychody roczne Zakładu w ubiegłym roku to 6.800.000,00 
złotych w tym roku planowane było 7 milionów złotych. Udział kosztu energii elektrycznej wyniósł do 
końca maja tego roku w skali ogółem 16%. Płaciliśmy 1.000.090,00 złotych w ubiegłym roku, a prognoza 
na przyszły rok to dwa miliony sto pięćdziesiąt tysięcy złotych. Trzeba pamiętać, że ZWiK jest firmą 
samofinansującą się, czyli sprzedaje, dostarcza wodę za określoną cenę i odbiera ścieki i to musi starczyć 
na bieżące funkcjonowanie. Dyrektor stwierdziła, że koszt energii elektrycznej przekracza możliwości 
finansowe Zakładu. ZWiK jest w stanie dopiąć koszty do końca bieżącego roku przy braku kwoty około 
500 tysięcy złotych, bo o tyle więcej zapłaci za energię elektryczną, gdyż zrezygnowano z wszelkich 
inwestycji. Dyrektor poinformowała, że w sprawozdaniu przedstawiła zrealizowane inwestycje od 2014 
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roku. To pokazuje, ile zostało zrobione, ile ujęć wody zostało zrobionych, ile nakładów przeznaczono na 
wymianę pomp, na zakup floty. W tym roku ZWiK Kołbaskowo obchodzi dziesięciolecie i jest to piękne 
podsumowanie, ile z niewielkich pieniędzy Zakładu udało się zainwestować. Nie udało się dokończyć 
remontu ujęcia wody w Ustowie – bo jest wykonany tylko remont ogólnobudowlany, ale jeszcze w 
ubiegłym roku udało się wymienić całe rurociągi technologiczne i wyremontować wnętrze stacji, 
zakończyć ostatni etap remontu ujęcia na szklarniach w Przecławiu. W tym roku natomiast, jak 
stwierdziła Dyrektor Izabella Wesołowska-Kośmider trzeba się modlić, żeby nie uszkodziła się żadna 
pompa. Gmina inwestuje bardzo mocno w wodociągi, ale trzeba podkreślić, że przejmując całe mienie 
popegeerowskie po poprzednikach włożono ogrom pracy i środków w te remonty. Nie były ogłaszane 
przetargi i żeby robić kompleksowy remont to robiono go własnymi siłami. O ile sprawy związane z wodą 
są w miarę opanowane na dzień dzisiejszy, poza planami szeroko inwestycyjnymi m.in. budowa nowego 
ujęcia wody w Siadle Dolnym czy spraw dużych inwestycyjnych, które nigdy w taryfie nie były 
kalkulowane, to trzeba pamiętać, że cały system kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kołbaskowo 
wybudowany w latach 2002-2004 szwankuje. Jest bardzo duży problem z mokrymi chusteczkami 
wrzucanymi do toalet, gruzem, fragmentami jedzenia czy innymi środkami higienicznymi, które psują 
całą infrastrukturę. Trzeba oddać szacunek załodze zajmującej się takimi interwencjami jak czyszczenie 
kanalizacji, bo nie ma nic bardziej niemiłego. Do tego dochodzi wydatek zakupu nowej pompy, w kwocie 
od trzech do pięciu tysięcy, a w największej przepompowni kosztuje do 37 tysięcy złotych. To wszystko to 
praca wykonywana przez pracowników ZWiK-u. Dyrektor stwierdziła, że mimo trudności ekipa ZWiK-u 
lubi swoją pracę. Poprzedni rok był bardzo dobry a jaki będzie ten rok nie wiadomo. Wniosek o skrócenie 
obowiązywania taryfy jest rozpatrywany przez regulatora i czekamy na decyzję. 15 grudnia trzeba złożyć 
projekt budżetu i tak jak przez ostatnie 10 lat ZWiK był firmą samofinansującą się to jeśli regulator nie 
pozwoli podnieść ceny wody i odbioru ścieków to niestety w przyszłym roku może zabraknąć około 
milion złotych na bieżące funkcjonowanie. A za prąd trzeba zapłacić, bo bez prądu nie będzie wody. Jeśli 
nie zapłacimy pracownikom to się zwolnią, jeśli nie zapłacimy za ZUS to grozi dyscyplina finansów, ale 
taka jest rzeczywistość – podsumowała Dyrektor Izabella Wesołowska-Kośmider. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Zbigniew Szczuplak poinformował, że zapoznał się ze 
sprawozdaniem z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie, które było bardzo jasne 
i przejrzyste. Radny stwierdził, że bardzo Go zainteresowała informacja o ilości sprzedanej wody, gdyż po 
raz pierwszy od powstania, ZWiK sprzedał mniej wody niż w roku poprzednim. Jest to około 25 tysięcy 
m³ mniej. Wszyscy radni apelowali, że wodę należy oszczędzać, bo Polska, mimo że leży w Europie i 
wydaje się, że tej wody mamy pod dostatkiem to naprawdę wody gruntowej zdatnej do picia mamy mniej 
niż Egipt. Jest to więc pozytywne, ale musimy sobie zdać sprawę, że te 25 tysięcy m³ to jest opłata, która 
nie wpłynęła do kasy ZWiK-u. Wiceprzewodniczący stwierdził, że rozumie, że o te 25 tysięcy m³ mogło 
być mniej ścieków więc jest następny mniejszy wpływ do budżetu. Wiceprzewodniczący stwierdził, że 
zdaje sobie sprawę, że niestety kalkulacja podwyżek, którą przeprowadziła i złożyła do regulatora Pani 
Dyrektor jest niekorzystna dla naszej odbiorców kieszeni, ale musi mieć miejsce.  Trzeba być realistą, bo 
na dzień dzisiejszy wszyscy wiemy co zrobiła wojna na Ukrainie, jakie są ceny energii, gazu, transportu i 
płaca minimalna też będzie podwyższona.  Wiceprzewodniczący stwierdził, że trzeba być tego 
świadomymi trzeba tę podwyżkę przyjąć. 

Dyrektor Izabella Wesołowska-Kośmider poinformowała, że według kalkulatora i mimo tak 
drastycznego wzrostu cen energii byliśmy w stanie wykalkulować podwyżkę między 10 a 11% w 
rozłożeniu na trzy lata. W pierwszym roku 5% i w kolejnych latach do bariery 11%.  Dyrektor 
stwierdziła, że wie, iż regulator tego oczekuje od przedsiębiorstw wodno-kanalizacyjnych. W zeszłym 
roku przedsiębiorstwa, które planowały podwyżki taryf wyższe niż 10% w skali roku, nie były 
zatwierdzane i są firmy w Polsce, które nie mają zatwierdzonej podwyżki na usługi od ubiegłego roku. 
Tylko jeśli jest to duża firma z dużym kapitałem zakładowym to oni mają kapitał zapasowy, z którego 
mogą czerpać a ZWiK Kołbaskowo tego nie ma. Argumentem kierowanym do regulatora jest to, że ZWiK 
działa na automatyzacji kosztów, nie mamy marży zysków. Dyrektor przedstawiła pismo otrzymane z 
Przedsiębiorstwa Wody Polskie wskazujące średnią cenę dostawy wody na 4,50 złotych w 
zachodniopomorskim, a średnią cenę odbioru ścieków 8,61 złotych. Gmina Kołbaskowo jest dużo poniżej 
tej średniej i zawsze tak było. Być może więc regulator spojrzy przychylnie na sytuację Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie, który nie płaci nadwyżek do kasy gminy, nie odprowadza 
dywidendy, nie odprowadza żadnego nadmiernego zysku, ale tego nie wiemy. Jeśli jednak nie będzie 
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zgody na podwyższenie cen to trzeba będzie się zwrócić o pomoc do radnych, bo woda w kranach musi 
płynąć. A ujemny trend w sprzedaży wynika m.in. z wprowadzenia opłaty za śmieci od zużycia wody i 
braku możliwości odliczenia wody bezpowrotnie zużytej. Z jednej strony wodę trzeba oszczędzać, ale z 
drugiej strony przychody ZWiK-u na tym ucierpiały. Również dlatego, że były wprowadzone inne 
regulacje dotyczące braku możliwości odzyskania podatku VAT. Oprócz tego ZWiK płaci podatek CIT i 
inne podatki jak każda firma. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel zapytał od kiedy weszła w życie 
podwyżka ceny zakupu energii elektrycznej dotycząca Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie? 
Dyrektor ZWiK-u odpowiedziała, że od 1 czerwca br. Dlatego w tym roku to mniej więcej pół miliona 
więcej do zapłaty. Na tyle zrezygnowaliśmy ze wszystkich planów inwestycyjnych, żeby się utrzymać i 
móc zapłacić energię, pracowników i ZUS, bo to jest podstawa. 

Przewodniczący Kufel zapytał, czyli milion sześćdziesiąt dwa tysiące złotych kosztów energii 
wykazanych w sprawozdaniu to jest na razie po starej cenie? 
Dyrektor potwierdziła i poinformowała, że ta kwota razy 2,2 to będzie koszt w przyszłym roku. 
Przewodniczący stwierdził, że licząc na szybko jest to około 20% kosztów ogólnych? 
Dyrektor odpowiedziała, że będzie stanowiło 35%. 
Radny Kufel stwierdził, że będzie stanowiło, ale teraz jest to niecałe 20%. 
Dyrektor potwierdziła słowa radnego, że jest to teraz 16% a będzie stanowiło 35% z przewidywanych 
siedmiu milionów przychodu. 
 Radny Tomasz Kufel zapytał na jaki okres jest zawarty kontrakt na energię elektryczną? 
Dyrektor ZWiK-u odpowiedziała, że na dwa lata od 1 czerwca 2022 r. do 31 maja 2024 r. Mamy nadzieję, 
że bardzo korzystny, bo jeśli zmieniłoby się coś na korzyść to możemy kontrakt zmienić. Natomiast to co 
się dzieje dzisiaj po przetargach to widzimy, że ceny są bardzo wysokie. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej zapytał o podatek CIT. Czy ZWiK płaci 19% podatek i 
otrzymał odpowiedź twierdzącą. Przewodniczący zapytał, czy to znaczy, że jednostka wypracowała 
dochód, od którego taki podatek odprowadziła? 
Dyrektor Izabela Wesołowska-Kośmider odpowiedziała, że tak i poinformowała, że ZWiK jest jednostką 
samofinansującą się i jeszcze dokłada do budżetu państwa. 
 Przewodniczący Kufel zapytał, czy wniosek złożony do regulatora zakłada 10% podwyżkę, ale 
rozłożoną na trzy lata? 
Dyrektor ZWiK-u odpowiedziała, że tak. W pierwszym roku około 5% czyli kosmetyka. Korespondencja z 
regulatorem trwa i kwestionowano m.in. wysokość usług obcych w usługach remontowych o 100 tysięcy, 
a trochę tych remontów w zeszłym roku było robionych. Wycięliśmy w taryfie jakiekolwiek inwestycje, 
gdzie generalnie duże inwestycje prowadzimy własnymi siłami. Liczymy się z tym, że nowa stawka nie 
będzie zatwierdzona. Jeśli chodzi skrócenie czasu taryfy to stanowisko jest jasne, że jest to zadanie 
własne gminy i Prezes Wód Polskich wraz z Ministrem Infrastruktury stoją na stanowisku, że ceny wody 
powinny być zamrożone, bo wszyscy i tak dużo płacą za energię i gaz. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej zapytał czy dobrze rozumie, że jeśli niebagatelnie wzrosły 
koszty zużycia energii elektrycznej to ten rok raczej będzie na minusie, jeżeli urząd regulacji nie 
zatwierdzi nowych taryf? 
Dyrektor ZWiK-u odpowiedziała, że nie może być na minusie z racji funkcjonowania. Przedsiębiorstwo, 
które wyjdzie na minus jest do likwidacji, więc tu regulator idzie w kierunku, żeby gminy stosowały 
dopłaty. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że chodzi mu o to, że wewnętrze rozliczenie 
będzie na minus i na organie gminy będzie obowiązek pokrycia tego minusa i zapytał czy dobrze to 
rozumie? Jeżeli nie zostanie zatwierdzony wniosek Dyrektora ZWiK o podniesienie tej ceny to jak to 
będzie strata? 
Dyrektor Wesołowska-Kośmider odpowiedziała, że około miliona złotych brakuje w przyszłym roku do 
zamknięcia, jeżeli chodzi o ceny energii. W tym roku zapłacimy o 500 tysięcy złotych więcej. Dyrektor 
odpowiedziała, że nie powie jaki będzie wynik finansowy i czy się zbilansuje czy nie. Zrezygnowano z 
inwestycji, ale wszystko zależy od wielkości sprzedaży. Trzeba jednak mieć na uwadze, że wszyscy 
zaczynają oszczędzać. Wszystko zależy od ilości sprzedanej wody i ten wynik będzie od tego zależał, od 
wielkości uzyskanych przychodów. 
 Radny Tomasz Kufel zapytał o koszty zakupu oleju opałowego, co jest nim ogrzewane? 
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Dyrektor ZWiK-u odpowiedziała, że budynek socjalny, budynki oczyszczalni ścieków. Wystąpiliśmy z 
wnioskiem o możliwość włączenia się do sieci gazowej i była na to bardzo duża szansa, ale już w zeszłym 
roku gazownia wszelkie włączenia rozpatrywała negatywnie.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej zapytał, czy cena oleju opałowego również bardzo wzrosła? 
Dyrektor Izabela Wesołowska-Kośmider odpowiedziała, że nie pamięta teraz ceny jednostkowej oleju 
opałowego. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że pyta o to, żeby wiedzieć jakiego rzędu wzrostu z 
tytułu zakupu oleju opałowego możemy się spodziewać.  Radny zapytał czy koszty zakupu paliwa dotyczą 
samochodów, które dokonują odczytów. 
Dyrektor odpowiedziała, że obejmuje całą flotę, którą dysponuje Zakład Wodociągów i Kanalizacji w 
Kołbaskowie.  
Przewodniczący Komisji Budżetowej zapytał o ilość tych pojazdów. 
Dyrektor odpowiedziała, że jeden pojazd WUKO, jedno Iveco – samochód dostawczy i samochody 
półciężarowe - sztuk trzy. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel stwierdził, że rozumie, iż te koszty też 
będą rosły i było to kalkulowane we wniosku, który przesłano do regulatora? 
Dyrektor odpowiedziała, że kalkulacja może się opierać tylko i wyłącznie o wskaźniki 
makroekonomiczne więc nie możemy tego szacować na podstawie tego co się dzieje dzisiaj. Wskaźniki 
makroekonomiczne podawane są w formie rozporządzenia Ministra Finansów, które stanowią bazę do 
prognozowania ustaw dla parlamentarzystów oraz do projektowania budżetów. Tylko takie wskaźniki 
makroekonomiczne są brane pod uwagę przez regulatora. Jeżeli chodzi o wskaźnik wzrostu cen 
materiałów i usług to na ten rok w ubiegłym roku był planowany wskaźnikiem 2,2. Składając wniosek do 
regulatora został przekalkulowany, chyba według tego co ministerstwo pozwoliło, czyli 5,9 a ile wszystko 
wzrosło to wszyscy widzimy. Dyrektor przyznała, że czasami się zastanawia, czy nawet to co byśmy 
uzyskali będzie adekwatne do rzeczywistości. Zmiana przepisów ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę miała pomóc wszystkim zakładom wodociągowym, że taryfy będą zatwierdzane raz na trzy lata i 
będzie to praca raz na trzy lata i przez trzy lata można mieć to z głowy. Natomiast w sytuacji, kiedy ogrom 
pracy poszedł na złożenie tego wniosku taryfowego w ubiegłym roku a on się okazał już dzisiaj 
nieaktualny to nie wiadomo co zakład czeka w przyszłym roku, czy nie zabraknie pieniędzy. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że jeżeli ZWiK Kołbaskowo w ubiegłym roku 
zapłacił 86 tysięcy złotych podatku CIT to, ile wynosiła nadwyżka przychodów nad kosztami? Czyli był tu 
jakiś margines? 
Dyrektor odpowiedziała, że był, ale na ten moment nie ma takich informacji ze sprawozdania 
finansowego. Na pewno nadwyżka nie jest odprowadzana do budżetu gminy. Mniej więcej ZWiK stara się 
wychodzić na zero. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że gdyby było zero, to nie byłoby podatku. 
Dyrektor ZWiK-u poprosiła, aby zostawić te informacje na później. 
Na tym dyskusję w tym punkcie obrad zakończono. 
 
Punkt 6: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Kołbaskowo. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman 
Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak, Mateusz Jakubowski 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/506/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kołbaskowo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Punkt 7: 
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Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie 
Gminy Kołbaskowo i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/507/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na 
terenie Gminy Kołbaskowo i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 8: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/508/2022 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów 
komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Punkt 9: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia innych dróg publicznych, wolę przyszłego 
zaliczenia przedmiotowych dróg do kategorii dróg gminnych i upoważnienia Wójta do podpisania 
porozumienia z GDDKiA Oddział Szczecin. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/509/2022 w sprawie wyrażenia woli przejęcia innych dróg publicznych, wolę 
przyszłego zaliczenia przedmiotowych dróg do kategorii dróg gminnych i upoważnienia Wójta do 
podpisania porozumienia z GDDKiA Oddział Szczecin stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 10: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 102/2, obręb Kołbaskowo. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/510/2022 w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 102/2, obręb Kołbaskowo stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Punkt 11: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 153/2, obręb Kołbaskowo. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/511/2022 w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę części nieruchomości 
stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 153/2, obręb Kołbaskowo stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Punkt 12: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/115/2011 Rady Gminy Kołbaskowo w sprawie 
ustanowienia Nagrody Wójta Gminy Kołbaskowo za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury radny Krzysztof Przewoźniak poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Zapytań ani uwag do przedmiotowego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
Lista imienna 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/512/2022 zmieniająca uchwałę nr XII/115/2011 Rady Gminy Kołbaskowo w 
sprawie ustanowienia Nagrody Wójta Gminy Kołbaskowo za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 13: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 
prowadzonym przez Gminę Kołbaskowo Publicznym Żłobku Gminnym w Przecławiu. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury radny Krzysztof Przewoźniak poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Zapytań ani uwag do przedmiotowego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/513/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 
dziecka w prowadzonym przez Gminę Kołbaskowo Publicznym Żłobku Gminnym w Przecławiu 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 14: 
Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy Kołbaskowo 
w I półroczu 2022 roku. 
Sprawozdania z prac poszczególnych Komisji zostały zaopiniowane przez ich członków pozytywnie. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/514/2022 w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy w I 
półroczu 2022 roku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 15: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad obciążania 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Kołbaskowo służebnościami gruntowymi i 
przesyłu. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/515/2022 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad 
obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Kołbaskowo służebnościami 
gruntowymi i przesyłu stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 16: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 
Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Monika Jacyna poinformowała, że w dniu 
dzisiejszym na posiedzeniu Komisji projekt uchwały w tej sprawie został zaopiniowany pozytywnie. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania: 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
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ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/516/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej 
Rady Gminy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 17: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie wydania opinii prawnej. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Monika Jacyna poinformowała, że w dniu 
dzisiejszym na posiedzeniu Komisji projekt uchwały w tej sprawie został zaopiniowany pozytywnie. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/517/2022 w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie wydania opinii 
prawnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 18: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2022 r. oraz zmiany 
uchwały Nr XXXV/432/2021 Rady Gminy Kołbaskowo z dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Kołbaskowo na 2022 rok. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały przez członków Komisji. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
Uchwała nr XLI/518/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2022 r. oraz 
zmiany uchwały Nr XXXV/432/2021 Rady Gminy Kołbaskowo z dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Kołbaskowo na 2022 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 19: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2022 r. na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru zabytków. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel poinformował, że projekt uchwały przekazany 
radnym do dyskusji zakładał dotację w kwocie dwudziestu tysięcy złotych a wniosek Komisji Budżetowej 
jest taki, aby przyznać dotację w wysokości 12.500,00 złotych. 
Zapytań ani uwag do przedmiotowego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania:  
ZA (10), PRZECIW (3), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, 
Iwona Szuszkiewicz, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Tomasz Kufel 
PRZECIW: Mateusz Jakubowski, Roman Woźniak, Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Izabela Lis 
NIEOBECNY: Grzegorz Małowiecki 
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Uchwała nr XLI/519/2022 w sprawie udzielenia dotacji w 2022 r. na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru zabytków 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 20: 
Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za II kwartał 2022 r. 
Zapytań ani uwag do przedstawionej informacji nie zgłoszono. 
Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za II kwartał 2022 r. stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Punkt 21: 
Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Bożena Grzybowska w związku z otrzymanym 
sprawozdaniem z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie i możliwością 
wprowadzenia podwyżki ceny wody, zaproponowała przeprowadzenie przez członków Komisji 
Rewizyjnej Komisji Rewizyjnej kontroli w tej jednostce. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Radna Małgorzata Rychel zapytała o możliwość przesunięcia godziny wyłączania oświetlenia. 
Aktualnie są to godziny od 23.00. do 4.00. rano. W związku z tym, że ostatni autobus w Warzymicach, 
Będargowie i Stobnie czy Barnisławiu i Smolęcinie przyjeżdża około 23 godziny zasadne byłoby 
przesunięcie czasu wyłączenia od 23.30. do 4.30.  
Wójt Małgorzata Schwarz podziękowała za ten sygnał i poinformowała, że będzie to analizowane. Od 
momentu wprowadzenia programu oszczędnościowego, czyli od 15 września br. jest to pierwszy 
wniosek w tej sprawie dotyczący przesunięcia godzin. Wójt stwierdziła, że liczymy na osiągnięcie 30% 
oszczędności w opłatach za oświetlenie. W zeszłym roku płaciliśmy 660 tysięcy złotych, ale w związku z 
300% wzrostem tych kosztów do kwoty 2.000.052,00 złotych nawet 30% oszczędności to dużo.  
Radna Czesława Wioletta Ratajczyk poinformowała, że również otrzymuje sygnały od mieszkańców 
Przecławia, że wracając z pracy po godzinie 23.00. boją się o własne bezpieczeństwo. 
Radna Anna Sypniewska zapytała czy nie można wprowadzić takiego systemu, żeby wyłączać 
przykładowo co drugą lub co trzecią lampę? 
Wójt odpowiedziała, że trzeba byłoby wtedy zainwestować w system i zorientować się jakie byłyby to 
koszty, czy będzie to sensowne i opłacalne i czy nagle z przewidywanej oszczędności 30% nie zostanie 
5%. Ogólny trend światowy jest taki, aby energię oszczędzać. Wszyscy doświadczamy postępujących 
zmian w klimacie i to też jest przyczynek nie tylko do tego, aby oszczędzać nasz portfel, ale również 
środowisko. Wójt Małgorzata Schwarz stwierdziła ponadto, że nocą niewiele osób się porusza również 
komunikacją miejską. Wójt zaapelowała do sołtysów o zweryfikowanie rozkładów jazdy autobusów tak, 
żeby można było ograniczyć ilość wozokilometrów i może niektóre autobusy wyłączyć z rozkładu jazdy. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel zapytał, kiedy zakończył się proces 
wymiany lamp na ledowe? 
Wójt odpowiedziała, że ten proces zakończył się w ubiegłym roku, ale wymienione zostały tylko te lampy, 
które są na majątku gminy. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej zapytał, czy jest możliwość przedstawienia jakiego rzędu są 
to oszczędności? 
Wójt odpowiedziała, że jest taka możliwość i zostanie ta informacja sprawdzona i przekazana radnym. 

Radna Ratajczyk zapytała czy wpłynęła już do Urzędu Gminy odpowiedź w sprawie wniosku o 
wymianę skrzynek elektrycznych przy przejściu dla pieszych do Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 
Rekreacji w Przecławiu. 
Wójt odpowiedziała, że nie, ale pismo zostanie ponowione. 

Radna Małgorzata Rychel zapytała, czy są nowe informacje na temat dróg powiatowych. 
Wójt odpowiedziała, że nie mamy żadnych nowych informacji oprócz odpowiedzi Starosty Polickiego, że 
nie ma pieniędzy na to zadanie. 

Radny Mateusz Jakubowski poinformował o niebezpieczeństwie związanym z uschniętymi 
drzewami na placu zabaw w Ustowie. Jest to teren we własności Kościoła stąd pytanie, czy Gmina może 
coś z tym zrobić? 
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Wójt poinformowała, że ta sprawa dotyczy gruntu przekazanego za niewielkie pieniądze, za zgodą rady 
sołeckiej, Kościołowi wiele lat wstecz. Kiedy została wójtem mieszkańcy Ustowa zwracali się z prośbą o 
umiejscowienie tam placu zabaw. OÓ wczesny proboszcz wyraził na to zgodę i tak ten plac funkcjonował. W 
momencie, kiedy zwróciliśmy się do parafii, aby wykonała przycinkę drzew, które zagrażają 
bezpieczeństwu, nowy proboszcz wystosował pismo, aby zabrać nielegalnie posadowiony na tym terenie 
plac zabaw. Odpowiedz z urzędu przesłano, że była zgoda poprzedniego księdza ponadto przypomniano 
zapisy aktu notarialnego, że parafia pozyskuje grunt na cele budowy kościoła a przez 20 lat nic w tej 
sprawie nie zrobiono więc bonifikata się nie należy. Poprosiliśmy o podanie przyczyny niezrealizowania 
budowy kościoła, ale do tej pory odpowiedzi nie ma. Wójt poinformowała, że to właściciel gruntu musi 
wystąpić z wnioskiem o wycinkę więc Gmina nie może nic na tym terenie zrobić. Wójt stwierdziła, że ta 
sprawa pokazuje jak ryzykowne jest budowanie czegokolwiek na nie swoim majątku. Dlatego pilnujemy, 
żeby w projektach budżetu obywatelskiego nie miały miejsca takie sytuacje.  
Przewodnicząca Rady Dorota Trzebińska stwierdziła, że w przypadku organu wykonawczego występuje 
ciągłość działań, a w przypadku decyzji poprzedniego proboszcza tak się nie dzieje. 
Radni omówili sytuację na placu zabaw w Ustowie oraz możliwości rozwiązania problemu drzew 
wymagających przycięcia. 
 
Punkt 22: 
Zamknięcie sesji. 
W związku z realizacją wszystkich punktów zaplanowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady 
Gminy o godz. 15.09. zamknęła obrady XLI Sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:               PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY 
 
Marta Bernatowicz               Dorota Trzebińska 


